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راهکار عجیب پلیس برای کاهش 
تصادف ها

فرمانده انتظامی استان یزد گفت: امسال با هدف کاهش 
سوانح رانندگی در جاده های برون شهری این استان که 
اغلب به دلیل خواب آلودگی رخ می دهد، ۲ تن تخمه شور 
در میان رانندگان این مسیرها توزیع شد.سردار »عباسعلی 
بهدانی فرد« در همایش تجلیــل از طلایه   داران فرهنگ 
ترافیک اســتان افزود: این ابتکار استان یزد مورد توجه 
فرماندهی انتظامی مرکز قرار گرفت و مقرر شد در دیگر 
اســتانها نیز اجرایی شود.وی با بیان اینکه جریمه کردن 
هنر نیســت، اظهار داشت: من با جریمه کردن رانندگان 
در معابر درون شهری و مسیرهای برون شهری مخالفم؛ 
هنر ما باید این باشد که به راننده بگوییم کجا توقف کن؛ 
نگوییم اینجا توقف نکن، اما شرایط خیابان های شهر یزد 
جوابگو نیست.فرمانده انتظامی استان یزد، خواب آلودگی 
را دلیل اصلی واژگونی خودروها در مسیرهای برون شهری 
این اســتان و به دنبال آن وقوع پیامدهای ناگوار ناشی از 
این اتفاق ذکر کرد و یادآور شد: در معابر داخل شهر نیز 
به علت مبلمان خاص شهر یزد، گاهی مجبور هستیم ۹۰ 

درصد نیروهای خود را در حوزه ترافیک به کار گیریم.

بیستمین نمایشگاه »ایپاس« برگزار می شود
بیستمین نمایشگاه بین المللی لوازم و تجهیزات پلیسی 
امنیتی و ایمنی )ایپــاس( در تاریخ ۲۴ الی ۲۷ مهرماه 
در مصلی امام خمینی)ره( برگزار می شود.به سردار ناصر 
یزدآبادی؛ معاون هماهنگ کننده بنیاد تعاون فراجا اظهار 
کرد: همه ساله نمایشگاه ایپاس در مهرماه برگزار می شود، 
این نمایشــگاه جهت عرضه و ارائه فناوری های نوین در 
حــوزه امنیت و ایمنی برگزاری می شــود.وی افزود: هر 
چه جلوتر می رویم مخلان نظم و امنیت از فناوری های 
جدیدتر استفاده می کنند، این نمایشگاه محلی است تا 
بتوانیم تجهیزات پلیســی را به روز کنیم و از فناوری و 
نوآوری های جدید استفاده کنیم.یزدآبادی گفت: ایپاس 
می تواند برای افرادی که علاقمند هستند محصولات با 
ایده های جدید در حوزه ایمنی و پلیسی تولید کنند، یک 
فرصت باشد.معاون هماهنگ کننده بنیاد تعاون فراجا بیان 
کرد: 6۰ شرکت دانش بنیان با ارائه محصولات جدید در 
نوزدهمین نمایشگاه ایپاس شرکت کردند.وی بیان کرد: 
تلاش داریم با افزایش بهره مندی از حضور شرکت های 
دانش بنیان تولیدات داخل در زمینه تجهیزات پلیسی 
را بالا ببریم تا إن شاءالله در 1۰ سال آینده یک وضعیت 
مناسبی در زمینه تولید لوازمات دفاعی و امنیتی داشته 
باشــیم.یزدآبادی خاطرنشــان کرد: در این نمایشــگاه 
تســهیلاتی برای شــرکت های دانش بنیان داخلی در 
نظر گرفته می شــود، خروجی این تسهیلات ویژه برای 
شرکت های دانش بنیان داخلی افزایش 15 درصدی رشد 
حضور این شرکت ها بوده است.گفتنی است در بیستمین 
نمایشگاه بین المللی لوازم و تجهیزات پلیسی امنیتی و 
ایمنی 35 برند مطرح در زمینه تولید تجهیزات ایمنی 
از 16 کشور )6کشور خارجی به صورت مستقیم و سایر 

کشورها با اعزام نمایندگان خود( حضور دارند.

آمادگی 20 درصدی تهران در برابر 
زلزله  های بزرگ

رئیس کمیته عمران شورای اسلامی شهر تهران آمادگی 
تهران در برابر زلزله ای با بزرگای ۷ ریشــتر را ۲۰ درصد 
اعلام کرده و گفته است؛ در تهران ۲5۴ پل ناامن وجود 
دارد و برخی از آنها مانند پل حافظ که پل فلزی اســت، 
به دلیل فرسوده بودن و پایان یافتن عمر آنها، باید جمع 
شوند.حجت الاسلام والمسلمین سید محمد آقامیری در 
نشست تخصصی هشدار سریع زلزله شهر تهران چالش ها 
و راهکارها با اشــاره به ایجاد کارگروه »تاب آوری شــهر 
تهران« در شورای شــهر تهران، گفت: در این کارگروه 
۴۰ نفر از اساتید دانشگاه در حوزه زلزله شناسی حضور 
دارند و در این کارگروه این اســاتید به ۴ سوال اساسی 
پاســخ دادند که یکی از این سؤالات این است که  آیا در 
تهران زلزله مهمــی رخ خواهد داد یا خیر.وی ادامه داد: 
همه اساتید حاضر در این کارگروه اتفاق نظر دارند که در 
تهران زلزله ای به بزرگای ۷ ریشتر رخ خواهد داد و این 
در حالی است که آمادگی تهران در برابر زلزله های بزرگ 

۲۰ درصد است.

قتل مرد جوان در کمپ ترک اعتیاد 
غرب تهران

با به قتل رسیدن مرد جوانی در یکی از کمپ های ترک 
اعتیاد غرب تهران، تحقیقات تیم جنایی آغاز شد.اوایل 
شهریور ماه امسال، کارکنان انتظامات بیمارستان لولاگر 
در تماس تلفنی با قاضی محمد مهدی براعه؛ بازپرس ویژه 
قتل شعبه سوم دادسرای امور جنایی، مرگ مشکوک مرد 
جوانی را روی تخت بخش اورژانس گزارش کردند.با اعلام 
این خبر، ماموران با اعزام به منطقه جســد مرد حدودا 
۴5 ساله ای را به نام مسعود مشاهده کردند که به دلایل 
نامشــخصی فوت کرده بود.تحقیقات ابتدایی حکایت از 
آن داشت، مسعود که به مصرف موادمخدر اعتیاد داشته 
چندی قبل توســط همســایه  خانه خود به این کمپ 
منتقل شــده و در آنجا هدف ضرب و جرح قرار گرفته 
که احتمالا به همین خاطر فیلم دوربین های مداربسته 
پاک شده است.در جریان تحقیقات یکی از افراد بستری 
در کمپ ترک اعتیاد که از ماجرا مطلع بود به تیم جنایی 
گفت: مسعود پس از آن که در کمپ ترک اعتیاد مستقر 
شد، روی تخت یک فرد دیگری خوابید که این موضوع 
باعث شد تا یکی از مسئولان کمپ که مرد جوانی است، 
عصبانی شود.او گفت: مرد جوان در چندین نوبت مسعود 
را به شــدت از ناحیه ســر هدف ضرب و جرح قرار داد 
که در ادامه حال جســمانی او بد شد؛ پس از این حادثه 
عوامل کمپ ترک اعتیاد، مسعود را به بیمارستان لولاگر 
منتقل کردند اما اقدامات درمانی اثر نکرد.کارآگاهان پس 
از دریافت این اطلاعات مهم با دستور قضایی، متهمانی را 
در رابطه با این پرونده بازداشت کردند اما آنها در جریان 

تحقیقات مقدماتی پنهان کاری می کنند.

حوادث

آب در چند قدمی دریاچه ارومیه
محمد صــادق معتمدیان دربــاره وضعیت دریاچه 
ارومیه خبر از آزاد ســازی آب به دریاچه ارومیه در 
چنــد روز آتی داد. وی با ذکر اینکه آخرین وضعیت 
دریاچه از لحاظ مســاحت آن تقریبا 6۰6 کیلومتر 
مربع، از نظر حجــم آب 5۸۰ میلیون متر مکعب و 
از نظــر تراز هم ۸۰/1۲6۹ اســت گفت: در واقع در 
پایین ترین سطح تراز خود قرار دارد. بارش هایی که 
در چند روز اخیر رخ داده اســت، شــرایط را کمی 
متفاوت کرده است. امیدواریم با تکمیل برنامه های 
سخت افزاری و شرایط اقلیمی مناسبی هم که داریم 
منجر به بهبود وضعیت دریاچه شود. در شرایط فعلی 
با توجه به عقبه ای آن وضعیت مناســبی نیست. با 
مجموعه برنامه های در نظر گرفته شده قطعا شرایط 
بهتر خواهد شــد.دبیر کارگروه ملی نجات دریاچه 
ارومیه با تاکید بر اقدامات انجام شــده در این مدت 
گفت: در دوره قبل به جهت برنامه های مختلف، احیا 
در قالب پروژه های سخت افزاری و نرم افزاری حدود 
۲6 برنامه را در کارگروه نجات دریاچه ارومیه مصوب 
شد. بنا بر این بود که طی یک دوره زمان بندی شده، 
برنامه ها اجرا شود و ما به سطح تراز اکولوژیک برسیم. 
پیش از این تمرکز روی پروژه های سخت افزاری بود 
که تقریبا هیچ یک از پروژه ها به نتیجه نرسیده بود. 
یکی از اولویت هــای اصلی ما هم تکمیل پروژه های 
نیمه تمــام بود کــه وعده ای هــم در حضور رئیس 
جمهوری به مردم دادیم و قرار بود هر سه ماه یک بار 
این پروژه ها به اتمام برسد.وی اضافه کرد: بحث انتقال 
آب از طریق تونل کانی سیب مطرح بود که یکی از 
پروژه های بزرگ غرب آسیا محسوب می شود. انتقال 
آب از حوضه های دیگر وبحث مدول ســوم فاضلاب 
ارومیه هم بود که با حضور آقای مخبر - معاون اول 
رییس جمهوری - افتتاح شد. سد چپرآباد هم هست 
که به زودی رهاســازی آب به دریاچه ارومیه از این 
طریق انجام می شــود. »بادین آباد« که فاز دوم کانی 
سیب محسوب می شــود که حداکثر تا پایان سال 
این پروژه مهم را هم به اتمام می رسانیم . در حقیقت 
انتقال آب از بادین آباد، کانی سیب و در نهایت تونل 

کانی سیب انجام خواهد شد.

مرگ ۳ هزار نفر در تصادفات رانندگی 
نیمه نخست سال

براساس اعلام جانشین رئیس پلیس راهور فراجا، در 
نیمه نخست امسال حدود سه هزار نفر در تصادفات 
جاده ای جان خود را از دســت داده اند.ســردار سید 
تیمور حسینی درباره خصوص آمار و ارقام تصادفات 
جاده ای در کشور اظهارکرد: در نیمه نخست امسال 
پلیس راهور ماه های پرکاری را پشت سر گذاشت. در 
این مدت تقریبا 1۸ درصد افزایش تردد را نســبت 
به سال گذشته شاهد بودیم و این وضعیت تا پایان 
شــهریور ماه ادامه داشت و در این ماه نزدیک به 1۹ 
درصد افزایش ترددها را در طول محورهای مواصلاتی 
برون شهری در جاده ها داشتیم.وی با بیان اینکه در 
نیمه نخست امســال تقریبا ماهانه 5۰۰ کشته در 
تصادفات جاده ای داشتیم، گفت: در مجموع نزدیک 
به سه هزار نفر را در شش ماه امسال جان خود را در 
تصادفات از دست دادند و ما از نظر تعداد تصادفات 
شــاهد افزایش شش درصدی در طول این مدت در 
مقایســه با مدت مشابه پارسال بودیم. البته اگر این 
آمار را با افزایش ترددها مقایسه کنیم می توان نتیجه 
گرفت که شــمار جانباختگان در مقایسه با افزایش 

ترددها کاهش داشته است.

هاشور

مرگ خاموش کشتی یونانی

 کشتی یونانی یکی از جاذبه های اصلی گردشگری جزیره 
کیش اســت که آوازه آن شــهرت جهانی دارد، اما این 
کشتی به گل نشسته در سایه بی توجهی ها در دوره های 
گذشته عملا از بین رفته و شاید دیگر احیای آن ممکن 
نیست. این کشتی در سال 13۲۲ توسط شرکت »ویلیام 
همیلتون« در گلاسکو ساخته شــد؛ وزن آن در هنگام 
ساخت هفت هزار و 61 تن و طول آن نیز 136 متر بوده 
است. این کشتی پس از دست به دست شدن بین مالکان 

مختلف، در نهایت به یک فرد یونانی فروخته شد.

عکس نوشت

همدلی|  گروه اجتماعی: با وجود گذشــت دو 
هفته از مهرماه و در حالی که بلاتکلیفی ســرویس 
مدارس، والدین شاغل و دارای چندفرزند دانش آموز 
را با مشکلات متعددی مواجه کرده است، مسئولان 
همچنان در بحث ســاماندهی سرویس مدارس به 
جمع بندی نرسیده اند و در عوض والدینی که برای 
سرویس های اینترنتی ثبت نام کرده اند، همچنان 
سرگردان هستند و مجبورند در حالیکه هزینه های 
سنگینی برای ثبت نام در سرویس اینترنتی داده اند، 

خودشان فرزندانشان را به مدرسه ببرند و بیاورند. 
مدیرعامل تپسی در اولین مجمع سالانه این استارتاپ 
در بین سرمایه گذاران خبر از راه اندازی سرویس های 
جدیدی، ازجمله سرویس مدرسه تپسی داد. چند 
ماه بعد از این رویداد، تپسی تبلیغات این سرویس 
را آغــاز کرد و نظر والدین تهــران را به خود جلب 
کرد؛ پدرها و مادرهایی که به یک ســرویس بومی 
جدید اعتماد کردنــد و تصمیم گرفتند از خدمات 
سرویس مدرســه تپسی اســتفاده کنند. اما حالا 
انتقادات زیادی درباره روند فعالیت این سرویس در 
شبکه های اجتماعی منتشر می شود. تپسی در برابر 
این انتقادات چندین بیانیه منتشر کرده تا نگرانی ها 
را برطرف کند اما بااین حال، سرویسی که عزیزترین 
افراد خانواده های ایرانی، یعنی فرزندان آن ها را هدف 
گرفته بود، به طوری پیش رفته که اعتماد عمومی را 

نسبت به یک سرویس ایرانی خدشه دار کرده است.
هنوز مشکلات سرویس مدارس در سال تحصیلی 
گذشــته از جمله قیمت های متفاوت اعلام شده با 
نرخ های مصوب و تأمین نشدن سرویس تا چند هفته 
بعد از آغاز ماه مهر، از اذهان خانواده ها پاک نشــده 
است که امسال باز هم مشکلات سرویس مدارس در 
حال تکرار است اما این بار با نپذیرفتن مسئولیت آن 
توسط بخش های مختلف!»تپسی با سرویس مدرسه 
آمد« تبلیغی بود که این پلتفرم قبل از شروع سال 
تحصیلی آنهم به صورت گسترده در سطح شهر انجام 
داده بود. به دنبال این تبلیغ خانواده های بسیاری به 
ســبب ارزان بودن، در سرویس مدرسه تپسی ثبت 
نام کرده بودند. اما سال تحصیلی که شروع شد این 
پلتفرم دســت خانواده ها را در پوست گردو گذاشت 
چرا که خبری از ســرویس تپسی نبود. این مسئله 
سبب سرگردانی خانواده ها و دانش آموزان شده بود 
تا اینکه یکی از مدیران تاکسی اینترنتی تپسی گفت: 
»این شرکت به صورت تدریجی از یک تا 1۰ مهرماه 
امسال آماده ارائه ســرویس به دانش آموزان است«. 
اما حالا به نظر می رســد که این ســرویس تپسی 
هنوز فعال نشده است. چرا که یک شهروند تهرانی 
در تماس با تســنیم گفته است: »با وجود واریز 1۲ 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان بابت سرویس مدرسه به 
حساب تپسی اما تا این لحظه، هیچ خدمت رسانی 
برقرار نشده است همچنین با وجود ارسال پیامک از 
سوی تپسی مبنی بر اینکه »راننده صبح فرزند شما 
مشخص شده و باید به اپلیکیشن تپسی برای ارتباط 
با راننده مراجعه کنید« اما با مراجعه به این اپلیکیشن، 

اطلاعاتی مشاهده نمی شود!«.فعال شده است.
پول واریز کردیم، سرویسی درکار نیست!

مرضیه یک شهروند تهرانی و یکی از والدینی است 
کــه با وجود واریز 1۲ میلیــون و ۲۰۰ هزار تومان 
بابت سرویس مدرســه به حساب تپسی اما تا این 
لحظه، هیچ خبری از سرویس فرزندش نیست! وی 
می گوید: با وجود ارسال پیامک از سوی تپسی مبنی 

بر اینکه »راننده صبح فرزند شــما مشخص شده و 
باید به اپلیکشین تپسی برای ارتباط با راننده مراجعه 
کنید« اما با مراجعه به این اپلیکیشــن، اطلاعاتی 
مشاهده نمی شود!ضمن اینکه امکان برقراری تماس 
با تپسی فراهم نیست و در تماس های مختلف صرفاً 
سرویس پیامگیر برقرار است در حالی که در فصل 
ثبت نام، چندین بار از سوی تپسی تماس گرفته شد 
و پیامک ارسال کردند که »فرصت واریز پول و نهایی 
کردن درخواست سرویس مدرسه رو به پایان است 
بنابراین ثبت نام خود را ســریعتر نهایی کنید«!این 
شــهروند ضمن گلایه از ضعف نظارت بر ماجرای 
ســرویس مدارس، خواهان ورود دادستان به عنوان 
مدعی العموم برای پیگیری مشــکل مردم و خلف 
وعده صورت گرفته از سوی تپسی شد.سیاوش نیز 
به عنوان پدردانش آموزی ۸ ســاله ای که متقاضی 
سرویس مدرسه تپسی است گلایه ای مشابه دارد. 
وی در ایــن زمینه می  گوید مبلغ 5 میلیون و 5۰۰ 
هزار تومان بابت سرویس مدرسه به  ازای 6 ماه دوم 
امسال به حساب تپســی واریز کردم. حتی شماره 
راننده ســرویس نیز برای ما پیامک شــده و طی 
هماهنگی انجام شده قرار بود ظهر اول مهر به دنبال 
فرزندم برود اما در کمال تعجب راننده اعلام کرد که 
نمی تواند سرویس برگشت را ارائه کند چون هنوز 
برنامه ای از ســوی تپسی به او ارائه نشده است! وی 
تاکید می کند: این تأخیربرای من مشکلات زیادی 
را به وجود آورده اســت. چون من دو فرزند دارم که 
با هم تعطیل می شــوند و نمی توانم در یک زمان 
بروم هــر دو را بگیرم. برای همین  مجبورم از اقوام 
یا مادرم بخواهم که بــه دنبال فرزند دومم بروند و 
همســرم هم به دنبال فرزند دیگرم برود که مسیر 
مدرســه او دورتر بوده و سرویس برقرار نشده است.

امید امــا از زاویه دیگری به ماجرا نگاه می کند. وی  
باور دارد خسارت روانی زیادی به خانواده ها و والدین 
سرایت پیدا کرده است. او همچنین تأکید دارد که 
تپسی باید زمانی که می دید این سرویس با مشکلات 
عدیده ای روبه رو شده است، در همان مهلت ثبت نام، 
ارائه ســرویس را متوقف می کرد: »اما ضربه بزرگی 
به اعتماد افرادی مثل من که ســعی در حمایت از 
فناوری داشتم ایجاد شد.«در همین ارتباط مسعود 
یکی دیگر از شهروندان تهرانی نیزمی گوید: »در حالی 
که از شهریور امسال متقاضی سرویس مدرسه تپسی 
شدم و هزینه سرویس را به صورت کامل برای تپسی 
واریز کردم اما تا هفته دوم مهر با وعده های مختلف 
منتظر برقراری خدمات ماندم و در نهایت تعجب با 

ارسال پیامکی اعلام کردند که قادر به ارائه خدمات 
نیستند! بنابراین درخواست خود را لغو کنیم تا هزینه 
واریزی، بازگردانده شــود. ضمن آنکه گفته شد که 
بازگشت هزینه هم ۷۲ ساعت بعد از لغو درخواست 
سرویس مدرسه انجام می شود! متأسفانه مسئولان 
تپسی پاسخگوی این خلف وعده خود نیستند که 
چرا با نگه داشتن پول شهروندان به مدت یک ماه در 
نهایت هیچ خدمتی را ارائه نکردند، و اکنون در نیمه 

مهر ماه از کجا سرویس پیدا کنیم؟!«
از اعتراف تا مغلطه

در همین ارتباط »وجیــه الله پرویزی« رئیس اداره 
انجمــن اولیا و مربیــان آموزش و پرورش شــهر 
تهران نیز گفت: براســاس بند 1۰ آیین نامه جدید 
حمل ونقــل دانش آموزی که شــهریور امســال از 
طرف دولت ارســال شد، سامانه الکترونیکی پایش 
ناوگان دانش آموزی به نام »سپند« متعلق به وزارت 
کشور به منظور اجرا، ساماندهی، مدیریت و نظارت 
یکپارچه و مســتمر بر عملکرد تمام دستگاه های 
متولی، شــرکت ها و رانندگان مجــاز حمل ونقل 
دانش آموزی و اولیای متقاضی همچنین تجمیع و 
پایش اطلاعات مربوطه معرفی شده است.وی افزود: 
خانواده هایی که متقاضی سرویس مدرسه هستند 
با مراجعه به ســامانه سپند نسبت به پیش ثبت نام 
اقدام کنند و طی روزهــای آینده نیز تیپ قرارداد 
ســرویس مدارس و رانندگان در این ســامانه برای 
عقد قرارداد سرویس مدرسه بارگذاری می شود.در 
عین حال »میلاد منشی پور« مدیرعامل تپسی نیز 
اخیراً در مصاحبه ای درباره دلایل تأخیر در برقراری 
سرویس مدرسه گفته است: استقبال بسیار زیاد در 
هفته  آخر شهریور، عملی نشدن وعده های شهرداری 
برای اختصاص ناوگان به این سرویس و غیرقطعی 
بودن ســاعات مدارس و تغییرات مکرر، بخشی از  
چالش های راه اندازی این سرویس بوده است!بخشی 
از آن هــم به مجوزهایی که شــهرداری باید صادر 
می کرده بر می گردد.با این وجود »مهدی گلشنی« 
مدیرکل حمل ونقل عمومی شهرداری تهران با رد 
این اظهارات درباره بلاتکلیفی سرویس مدارس گفته 
است: آیین نامه جدید سرویس مدارس 1۴ شهریور 
تصویب شد و احراز هویت رانندگان را انجام دادیم، 
نوع قرارداد ابتدا باید در سامانه سپند بارگذاری شود 
و سپس مردم با رانندگان قرارداد منعقد کنند و طی 
روزهای آینده نوع قرارداد مشخص می شود و امکان 
عقد قرارداد با والدین وجود خواهد داشــت.با توجه 
به صحبت های مسئولان به نظر می رسد، آموزش و 

پرورش شهر تهران در حوزه مسئولیت نظارتی خود 
بر مقوله ســرویس مدارس تصمیمی برای ورود به 
پیگیری مشکلات والدین با سرویس مدرسه تپسی 
ندارد، از ســوی دیگر مسئولیت نظارت بر سرویس 
مدارس و مشــکلات ایجاد شده برای خانواده ها در 
این حوزه را هیچ بخشــی عهده دار نمی شود.مهدی 
گلشنی؛ مدیرکل حمل ونقل عمومی شهرداری تهران 
اما درواکنش به ادعاهای تپسی گفته بود: آیین نامه 
جدید ســرویس مدارس 1۴ شهریور تصویب شد و 
احراز هویت رانندگان را انجام دادیم، نوع قرارداد ابتدا 
باید در سامانه سپند بارگذاری شود و سپس مردم با 
رانندگان قرارداد منعقد کنند و طی روزهای آینده 
نوع قرارداد مشخص می شود و امکان عقد قرارداد با 

والدین وجود خواهد داشت.
این اظهارات تا جایی بالا گرفت که مسئولان مربوطه 
را نیز وادار به واکنش کرد. »علیرضا شــاه میرزایی« 
معاون تجارت و خدمات وزارت صمت نیز با اشــاره 
به اینکه تمام شــرکت ها و تاکســی های اینترنتی 
دارای مجوز هســتند و مردم برای شــکایت از آنها 
به »اینماد« مراجعه و شــکایت خود را ثبت کنند، 
گفت: »تمام پرداخت های مردم در حوزه ســرویس 
مدارس به صورت اینترنتی است و ریال به ریال آن 
مشخص است البته تپسی اعلام کرده است که این 
پول را برمی گرداند.«خانواده های متقاضی استفاده از 
سرویس مدرسه تپســی که تا امروز این  سرویس 
برای آنها فعال نشده است، می توانند با لغو درخواست 
خود، هزینه ای را که پرداخت کرده اند، دریافت کنند.

ورود دستگاه قضا
ولی شــاید مهمترین رخــداد در این بیــن، ورود 
دســتگاه قضا نیز بــه ماجرا باشــد. »محمدعلی 
اسفنانی«سخنگوی سازمان تعزیرات حکومتی چند 
روز قبــل در یک برنامه تلویزیونــی در واکنش به 
این اقدام تپســی گفت: اینکه تپسی با مردم قراداد 
بســته و پول دریافت کرده ولی خدماتی ارائه نداده 
از طریق قوه قضاییه و در قالب جرم تحصیل مال به 
طرق نامشروع قابل پیگیری است. سرویس مدارس 
به صورت مستقیم به سازمان تعزیرات ارتباط پیدا 
نمی کند؛ اما در صورت ثبت شکایت در این سازمان، 
با شرکت تپسی برخورد می  شود ولی در حال حاضر 
هنوز شکایتی به تعزیرات اعلام نشده است.از سویی 
براســاس آخرین اخبار منتشر شده در این زمینه، 
دادســتانی تهران هم به موضوع واکنش نشان داده 
و طی اطلاعیه ای از احضار مدیرعامل تپسی برای 
پاسخگویی به ابهامات و اعتراض ها در این زمینه خبر 
داده است. موضوعی که می تواند پرونده این ماجرا را 
وارد مرحله جدیدی کند و طی روزهای آتی همچنان 
خبرساز باشد.با تمام این تفاصیل، با گذشت حدود دو 
هفته از صحبت های مدیرعامل تپســی و آغاز سال 
جدید همچنان اطلاع رســانی  لازم بــه خانواده ها 
برای ثبت نام در ســامانه ســپند ارائه نشده است و 
خانواده هایی که خودشــان به این سامانه مراجعه 
داشــتند، می گویند: صرفاً امکان ثبت درخواست 
سرویس مدرسه وجود دارد اما با گذشت یک هفته از 
ثبت درخواست سرویس، همچنان در مقابل وضعیت 
آنها این جمله درج شده است »درخواست شما در 
انتظار بررسی ســازمان است.« موضوعی که باعث 
عصبانیت و البته انتقادهــا و واکنش های تندی از 
سوی والدین شده و امکان دارد در آینده به چالشی 

جدی برای آموزش و پرورش منجر شود.

همدلی آخرین وضعیت و ناهماهنگی در برقراری سرویس مدارس را بررسی می کند: 

سرویس مدارس کجا هستند؟!

همدلی| در حالیکه شهروندان از گره خوردن ترافیک روزهای اخیر 
تهران به شدت گلایه مند هستند رئیس پلیس راهور تهران بزرگ در 
صحن شورا خبر از شناسایی نقاط کور ترافیکی و تلاش برای برطرف 
کردن آنها داد. سرهنگ موسوی پور با حضور در صحن علنی شورای 
شهر تهران ضمن بیان اینکه در نیمه دوم سال به دلیل اضافه شدن 
سفرهای آموزشی و کاهش طول روز ترافیک افزایش می یابد، اظهار 
کرد: در نیمه دوم ســال در یک بازه زمانی خاص اوج ترافیک خواهد 
بود. به گونه ای که از ســاعت ۷ صبح با شــروع مدارس ترافیک آغاز 
می شود و بعد از آن ترافیک ادارات و بعد از آن نیز ترافیک بازار آغاز 
می شود و ترافیک معابر سنگین است و حتی تا ساعت 1۰:3۰ صبح 
نیز بار ترافیک ورودی را داریم.رئیس پلیس راهور تهران بزرگ با بیان 
اینکه 15 ورودی به شهر تهران داریم که بیشترین ورودی خودروها 
از غرب و بعد از آن هم جنوب و شــرق پایتخت است، ادامه داد: اگر 
بتوانیم حمل و نقل عمومی به سمت کرج را افزایش دهیم بسیاری از 
مشکلات حل و فصل می شود.وی نقبی هم به وضعیت تردد موتورها 
در ســطح شــهر زد و با بیان اینکه حدود ۹ میلیون موتور و خودرو 
در ســطح شهر تهران تردد می کنند گفت: اما خیابان ها هنوز همان 
خیابان های قدیمی است. از سویی تجمع مراکز آموزشی باعث بروز 
مشکلاتی شده است. به گونه ای که در میدان اعجازی در منطقه یک 
حدود 3۰۰۰ نفر سفر آموزشی دارند و به همین دلیل ما در تیر ماه 
به فکر ایجاد منطقه مستقل پلیس راهور در شرق منطقه 3 افتادیم. 
چرا که عمدتا شاهد تجمع مراکز آموزشی در خیابان هایی همچون 
دولت، پاســداران، یخچال، هروی و ... هستیم که این مسئله باعث 
بروز معضل ترافیکی برای ما شده بود و به همین دلیل یک منطقه، 
راهنمایی مستقل ایجاد کردیم که خوشبختانه عملکرد مثبتی در این 
زمینه داشت.موسوی پور با بیان اینکه از همه ظرفیت های نیروهای 
پلیس راهور استفاده کردیم و تا هفته پیش نیروهای پلیس راهور در 
آماده باش 1۰۰ درصدی برای آغاز سال تحصیلی بودند، گفت: 3۰۰ 
مدرسه که در حاشیه معابر اصلی و مهم هستند را شناسایی کردیم 
و همچنین 1۲6 گلوگاه ترافیکی در تهران شناسایی شد که در حال 
احیاء پلیس مدرسه هستیم.وی با بیان اینکه بر اساس مصوبه شورای 
ترافیک در دو هفته ابتدایی مهر  ورود کامیون های بار و کالا ممنوع 
بود، تأکید کرد: در روز اول مهر ۸۰۰ کامیونت متوقف شــد.رئیس 
پلیس راهور تهران بزرگ با بیان اینکه در سال 1۴۰1 سفرهای روزانه 

از مرز ۲۰ میلیون ســفر گذشت، گفت: بطور میانگین روزانه ۹۰۰۰ 
مورد خبر دریافت می کنیم که ۲۲۰۰ مورد مربوط به تصادفات است 
و روزانه ۲۰۰ تصادف جرحــی و کروکی داریم و باید بگویم که ۲۲ 
درصد تصادفات کل کشور در تهران است.موسوی پور با اشاره به آمار 
تردد چهار میلیون خودرو در تهران و چهار میلیون موتورسیکلت در 
پایتخت گفت: معمولا روزانه 65۰ خودرو در تهران توقیف می شود و 
یک سوم اعمال قانون کشور در تهران است.وی با بیان اینکه راهبرد 
ما در کنترل ترافیک اصلاح هندسی است، افزود: مقرر شده که یک 

معاونت  بین  مشــترک  کارگروه 
حمل و نقل و پلیس تشکیل شود و 
امیدواریم بتوانیم از هوش مصنوعی 
و کنترل هوشمند ترافیک استفاده 
کنیم، چرا که نصب یک دوربین 
در یک محور بــه ازای چند تیم 
فعالیت می کند. گشــتی پلیس 

رئیس پلیــس راهور تهران بزرگ 
بــا بیان اینکه اعمــال قانون ما با 
دوربین و حضــور مأموران پلیس 
تنها در معابر اصلی است و برخورد 
با تخلفات در محلات نداریم، گفت: 
باید به ســمت نظارت سامانه ای 
پیش برویم و امیدواریم با افزایش 
دوربین هــای ثبت تخلف و پلاک 
خوان این مســئله پوشــش داده 
شود.وی با بیان اینکه ما نمی توانیم 

با سامانه های سنتی ترافیک تهران را با این حجم سفر کنترل کنیم، 
گفت: 5۸۰۰ تقاطع، 1۷۰۰ کیلومتر بزرگراه و 6۸۰۰ کیلومتر معابر 

درجه 1 داریم که با روش های سنتی نمی توان آن را کنترل کرد.
برخورد با تخلفات حادثه ساز

این مقام ارشد راهنمایی و رانندگی با بیان اینکه برخورد با تخلفات 
حادثه ساز شبانه را در دســتور کار قرار دادیم. چرا که تعداد قلیلی 
با حــرکات نامتعارف در بزرگراه ها جان خــود و دیگران را به خطر 
می اندازند، گفت: موتورســیکلت ها یک معضل هستند. چرا که 3۰ 
درصد موتورسیکلت های کل کشــور در تهران تردد دارند و این در 
حالیست که حدود ۴۰ درصد این موتورها موتورسیکلت کار هستند و 
1۸ درصد برای تحصیل و 13 درصد نیز برای خرید از موتور استفاده 
می کنند.برخورد با خودروهای دودزا از دیگر محورهای موسوی پور 
بود کــه وی در مورد آن گفت: پیش از ایــن خودروهای دودزا فک 
پلاک شــده و با یک پلاک پنج رقمی در سطح شهر تردد می کردند 
اما حالا با دسترسی که به سامانه سیمفا داریم طرحی را در خصوص 
ابطال گواهینامه در دستور کار قرار دادیم که رانندگان مجبور شوند 

که نسبت به اخذ معاینه فنی اقدام کنند.

از شناسایی نقاط کور تا برخورد با تخلفات خودروها در شب


